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2024-2025 学年上学期河南初中英语八年级期末

一．完形填空（共 1 小题）

1．（2022 秋•郏县期末）It was Sunday afternoon.A father and his daughter went out（1）　   　dinner at a 

restaurant together.The father smoked（2）　   　every day.This（3）　   　his daughter feel worried about 

him.She would often tell her（4）　   　that smoking a lot was bad for his health.（5）　   　her father 

wouldn't listen to her and wouldn't like to stop（6）　    　，because he thought he couldn't live （7）　   　

smoking．

However，when they had（8）　   　dinner that night，the daughter noticed that her father didn't smoke at 

all.She felt a little（9）　   　.In fact，she realized that she hadn't seen her father（10）　   　for the whole 

day.

"I am happy that I can see that you're not smoking at all today.Are you trying to （11）　   　 smoking？" 

the daughter asked（12）　   　.The father answered， "No，I'm just feeling a little bit（13）　   　right 

now.I don't smoke when I'm sick，because if I do，it makes me longer to get（14）　   　 .Don't you think so？ 

"the father laughed.

The daughter said， "Well，I guess you would live a lot longer if you got sick a bit more often!"

Hearing the daughter's （15）　   　，the father felt a little sorry.He made a decision to give up smoking 

from then on.

（1） A．of B．for C．at D．to

（2） A．lot B．a lot of C．a lot D．lots of

（3） A．pressed B．broke C．made D．heard

（4） A．mother B．father C．brother D．friend

（5） A．So B．Or C．And D．But

（6） A．to smoke B．smoke C．smoking D．to smoking

（7） A．because B．with C．in D．without

（8） A．their B．they C．her D．your

（9） A．angry B．surprised C．worried D．relaxed

（10） A．smoke B．smile C．eat D．drink
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（11） A．give in B．give up C．give out D．give away

（12） A．quickly B．slowly C．nearly D．happily

（13） A．sick B．sad C．happy D．tired

（14） A．good B．better C．more D．ill

（15） A．jobs B．letters C．words D．songs

二．阅读理解（共 3 小题）

2．（2022 秋•郏县期末）A good hobby is an important part of a student's life.With hobbies，students can learn 

more about history，geography and culture.Hobbies help students have a good time!Here are some hobbies for 

students.

Collecting

Coins may be too expensive for students，but telephone cards，posters，even T﹣shirts can be great things to 

collect.Some students have collected many old bottles.Students can collect things that don't cost much.Many 

students enjoy collecting things when they visit a place.When students collect things，the most important thing is 

that they can learn more about the world.

Writing

Writing can make students write better.It can be a great hobby for students.Writing a diary can help students 

go into their own world.It is important for them to know how they really feel.They can also write stories about the 

people and things around.Writing can help them have many new ideas，so students can have good creativity.

Music

Do you dream to be a music star？Music can give students self﹣confidence.They can sing songs and play 

the music.Sometimes students can learn music in a music club and make friends with people who have different 

hobbies.

根据材料内容选择最佳答案。

（1）What can we learn from hobbies according to the passage？ 　   　

①history

②geography

③culture

④biology



第 3 页（共 18 页）

A．①②③

B．①②④

C．②③④

D．①③④

（2）Which of the following is a good thing for a middle school student to collect？ 　   　

A．

B．

C．

D．

（3）The word "creativity" means  　   　 in Chinese.

A．记忆能力

B．创造能力

C．运动能力

D．逻辑能力

（4）Which of the following is TRUE？ 　   　

A．Collecting is easy and cheap.

B．Writing harms students' feelings.

C．Music helps students have more friends.

D．Writing is the most difficult hobby.

（5）The main idea of the passage is  　   　.

A．how to have hobbies
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B．how to feel better

C．hobbies for students

D．Students' school life

3．（2023 秋•高新区期末）The food chain shows the order in which living things choose each other for 

food.What is it and.how does it work？Here are some facts about food chain.

All living things need food to survive.Many animals eat plants.Animals can also eat other kinds of 

animals.Animals that eat other animals are predators（捕食者）.Eating food gives animals energy（能量）and 

helps them stay healthy.Food helps animals grow bigger and stronger.If they eat well，animals can live long lives.

Many plants and animals are linked（联系）together in food chains.A food chain is a group of plants and 

animals that get energy from each other.Let's look at how one forest food chain works.An ant eats part of a 

plant.A frog is the ant's predator.The frog eats the ant.However，the frog has a predator，too.There is a snake 

waiting to eat the frog.What will eat the snake？An eagle is flying in the sky and looking for food.It sees the 

snake and dives（俯冲）down to catch it，so the eagle is the top predator.

If you know these facts about food chain，you may understand how important it is for all the living things.

根据材料内容选出最佳选项，并在答题卡上将该项涂黑。

（1）What does the underlined word "survive" mean？ 　   　

A.Organize.

B.Live.

C.Experience.

D.Decide.

（2）What can we learn from Paragraph 2？ 　   　

A.How food helps animals.

B.How animals like plants.

C.How animals help each other.

D.How animals grow up happily.

（3）Which animal eats the ants' predator？ 　   　

A.The frog.

B.The fox.

C.The eagle.

D.The snake.
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（4）What's the structure of the passage？（P﹣Paragraph） 　   　

A.

B.

C.

D.

（5）What's the best title for the text？ 　   　

A.Food Chain Facts

B.Links Between Animals

C.Animals in Food Chain

D.Living Things in Forests

4．（2022 秋•许昌期末）Do you know how to build houses？To build a house，you need workers.They use their
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 hands，tools（工具） and machines to put things together.Building the ISS （国际空间站 International Space 

Station） is the same.The difference is that the workers are astronauts.They walk in space and use robots' arms 

and hands to do their work.

The temperature in the space station is about 21℃，so it is quite comfortable for astronauts to stay inside.But 

outside the station，it can be too hot or cold for people.In the sunlight，it's about 120℃.In the shadow （阴暗处） 

of the station，it's about ﹣85℃.So when astronauts walk in space，they have to wear heavy clothes—spacesuits.

These spacesuits also keep astronauts safe from flying rubbish （垃圾） in space.Each time people go into 

space，they leave rubbish there.So astronauts should be careful because there's a lot of rubbish，and some rubbish 

goes much faster than a plane!

Space walking is not easy ， and it can be dangerous.So getting ready for it takes a lot of time to 

learn.Astronauts will need to do 160 space walks to finish their work in the ISS.That will take about 1900 man﹣

hour of work.

根据材料内容选择最佳答案。

（1）Who build the ISS？ 　   　

A．Scientists.

B．Astronauts.

C．Engineers.

D．Pilots.

（2）Why do astronauts wear spacesuits when they walk in space？ 　   　

①Because it is too hot or cold outside the space station.

②Because spacesuits can help astronauts walk faster in space.

③Because spacesuits can keep them safe from flying rubbish.

④Because it is easy to wear spacesuits.

A．①②

B．②③

C．①③

D．③④

（3）What do you think of space walking？ 　   　

A．Safe.
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B．Comfortable.

C．Difficult.

D．Boring.

（4）Which of the following is NOT true according to the passage？ 　   　

A．The temperature in the space station is quite comfortable.

B．The astronauts work in space with robots' arms and hands.

C．People don't leave any rubbish each time they go into space.

D．It takes a lot of time for astronauts to learn to walk in space.

（5）Where can we read this passage？ 　   　

A．In a storybook.

B．In a science magazine.

C．In a guidebook.

D．In a sports magazine.

三．短文还原（共 1 小题）

5．（2023 秋•嵩县期末）Do you have any online classes？ It is possible to take classes at home．（1）　   　

However，when we asked some students about online classes．most students didn't seem to like them．Only 33 

percent of students would take such classes．

（2）　   　 This was true for Lian Ruohan from Beijing． " There are no classmates no real teachers 

watching me．I can surf the Internet or do other things if I want to．It's harder to listen carefully all the time， "she 

said．

Lian prepares a lot before taking her online classes．She also does her best to answer the teachers．（3）　   　

But Wen Jiayi from Chengdu thinks online interaction（互动）isn't enough"（4）　   　 When I don't hand 

in homework，all I get is a short message instead of the real care． "she said．

However，online classes do have advantages（优点）．"（5）　   　Also，if I don understand some parts 

of a lesson，I can watch it over and over again， "Lian said．

A．They save time and money

B．All you need is a computer and an earphone．

C．The online teachers don't really get to know me．
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D．Many students said it was hard to keep studying while taking online classes

E．She thinks students should ask or answer questions while taking online classes

四．补全对话（共 1 小题）

6．（2022 秋•郏县期末）A：Hi!John.（1）　                  　？

B：I was playing computer games on the Internet at this time yesterday.It's my favorite hobby.

A：I don't like it.I think it is harmful to our eyes.

B：（2）　                  　？

A：I love doing outdoor activities.

B：Wow，that's great.But I think computer plays an important part in our life.I use it very often.

A：（3）　                  　？

B：I do a lot of things on the Internet.I often listen to music.Sometimes I also find some information about 

study.

A：Are you sure the Internet is good for us？

B：（4）　                　.It is good for us.But I know the Internet is not perfect.（5）　                  　.

A：Yes，your're right.Spend too much time on it is harmful to our health.

五．选词填空（共 1 小题）

7．（2023 秋•高新区期末）

planning     reply     heavier     rains     for     yourself    and    photos    fantastic    

really

Dear Jerry，

How are you doing？These days，the burden（负担）of study gets much （1）　          　 for me and 

my classmates.Therefore，in order to rest from the heavy schoolwork，we are（2）　           　to climb the 

mountains this Saturday.And we are glad to invite you to join us.I think it is a good chance （3）　      　you to 

relax as well.There are some preparations as follows.

We will meet at the school gate at 8：00 am， （4）　      　 come back at about 5：00 pm.To make it a 

green trip as well as to enjoy the  （5）　            　scenery（风景）along the road，we are taking the bus 

there.I am sure the trip will be full of fun.Since the red autumn leaves in this season are （ 6 ）　         　

beautiful，it might be a great idea for you to take a camera（相机）and take some （7）　         　to catch 

the moment.Besides，as we are going to have lunch there，it is a good idea to prepare some food for
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 （8）　           　.What's more，you can take an umbrella or a raincoat if it（9）　        　.I believe 

that if you join us，we will have a great time!

We are looking forward to your （10）　        　.

Yours，

Jack

六．短文填空（共 1 小题）

8．（2022 秋•许昌期末）The FIFA World Cup （国际足联世界杯） 2022 began in Qatar （ 卡塔尔）.It was 

the biggest and the most﹣watched sporting event（1）　      　over the world.But this event looked to be 

quite different from the others.

The event was not only the first time held （举办） in the Middle East，（2）　      　also the first time held 

in winter，from Nov.20th to Dec.18th.That's because Qatar is a desert （沙漠）  country in summer，the 

temperature can be as high as 42℃.It is（3）　      　hot to play outdoor sports.But the temperature in winter 

can be around 20℃ to 30℃，so the country had an idea to move it to winter.

Qatar is（4）　      　smallest country to hold the event.There were 32 football teams playing in the FIFA 

World Cup.（5）　     　was really exciting to watch the games.

Did you watch the FIFA World Cup this winter？

七．书面表达（共 1 小题）

9．（2023 秋•嵩县期末）如今，手机在人们的生活中被广泛使用，许多中学生也拥有了自己的手机。在本

周的英语主题班会上你们班将邀请每位同学针对此现象发言谈谈自己对中学生使用手机的看法。请你以

"My opinions on School Students Using the Mobile Phone"为题，根据下图中的要点提示写一篇发言稿介绍

你的观点。

要求：所给内容必须涵盖，同时可以适当扩展；表达观点清楚、有条理，词数 100 个左右；不得出现

真实的个人信息。

My Opinions on Middle School Students Using the Mobile Phone
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As we know，cell phones are playing an important part in our daily life now.More and more students are 

having phones.

_____
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2024-2025 学年上学期河南初中英语八年级期末典型试卷 1
参考答案与试题解析

一．完形填空（共 1 小题）

1．（2022 秋•郏县期末）It was Sunday afternoon.A father and his daughter went out（1）　B　dinner at a 

restaurant together.The father smoked（2）　C　every day.This（3）　C　his daughter feel worried about 

him.She would often tell her（4）　B　 that smoking a lot was bad for his health.（5）　D　her father 

wouldn't listen to her and wouldn't like to stop（6）　C　，because he thought he couldn't live （7）　D　

smoking．

However，when they had（8）　A　dinner that night，the daughter noticed that her father didn't smoke at 

all.She felt a little（9）　B　.In fact，she realized that she hadn't seen her father（10）　A　for the whole day.

"I am happy that I can see that you're not smoking at all today.Are you trying to （11）　B　 smoking？" 

the daughter asked（12）　D　.The father answered， "No，I'm just feeling a little bit（13）　A　right now.I 

don't smoke when I'm sick，because if I do，it makes me longer to get（14）　B　 .Don't you think so？ "the 

father laughed.

The daughter said， "Well，I guess you would live a lot longer if you got sick a bit more often!"

Hearing the daughter's （15）　C　，the father felt a little sorry.He made a decision to give up smoking 

from then on.

（1） A．of B．for C．at D．to

（2） A．lot B．a lot of C．a lot D．lots of

（3） A．pressed B．broke C．made D．heard

（4） A．mother B．father C．brother D．friend

（5） A．So B．Or C．And D．But

（6） A．to smoke B．smoke C．smoking D．to smoking

（7） A．because B．with C．in D．without

（8） A．their B．they C．her D．your

（9） A．angry B．surprised C．worried D．relaxed
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（10） A．smoke B．smile C．eat D．drink

（11） A．give in B．give up C．give out D．give away

（12） A．quickly B．slowly C．nearly D．happily

（13） A．sick B．sad C．happy D．tired

（14） A．good B．better C．more D．ill

（15） A．jobs B．letters C．words D．songs

【考点】记叙文；日常生活．      

【答案】BCCBD    CDABA   BDABC

【分析】本文讲述了作者和她父亲之间的故事。作者的父亲吸烟很厉害，这使她感到担心。她经常告诉

父亲吸烟有害健康。但她父亲不听，也不肯戒烟。一天他们一起吃饭，她发现她的父亲一整天都没抽烟。

她问父亲戒烟了吗，她父亲说他生病的时候不抽烟。作者对她父亲说："如果你经常生病，我想你会活

得更长。"

【解答】（1）考查介词。句意：一位父亲和他的女儿一起去餐馆吃饭。of……的；for 为了，给；at 在；

to 到。go out for dinner"出去吃晚饭"。固定词组。故选 B。

（2）考查短语。句意：这位父亲每天抽很多烟。lot 许多，名词；a lot of 许多的，后接名词；a lot 常，

副词；lots of 许多，后接名词。根据下文"smoking a lot was bad for his health"（抽烟太多对他的健康有害）

可知，此处表示的是这位父亲每天抽很多烟，所以应用副词来修饰谓语动词"smoked"。故选 C。

（3）考查动词。句意：这让他的女儿为他担心。pressed 按，压；broke 弄坏，损坏；made 导致，造成，

使具有；heard 听说。根据上文"The father smoked…every day."（父亲抽烟......每天。）可知，此处表示的

是这让他的女儿为他担心，make sb.do sth."使某人做某事"，固定词组。故选 C。

（4）考查名词。句意：她经常告诉父亲，经常抽烟对他的健康有害。mother 母亲；father 父亲；brother

兄弟；friend 朋友。根据上文"The father smoked…every day."（父亲抽烟......每天。）可知，吸烟的是她

的父亲，所以此处表示的是她经常告诉父亲，经常抽烟对他的健康有害。故选 B。

（5）考查连词。句意：但是她的父亲不听她的话，也不想戒烟，因为他认为不吸烟就活不下去。So 因

此；Or 或者；And 和；But 但是。根据空前的"She would often tell her…that smoking a lot was bad for his 

health."（她经常告诉她……吸烟太多对健康有害。）和空后的"her father wouldn't listen to her and 

wouldn't like to stop…"（她的父亲不听她的话，也不愿意停下来……）的句意可知，此处句意发生了转

折。故选 D。

（6）考查动词。句意：但是她的父亲不听她的话，也不想戒烟，因为他认为不吸烟就活不下去。to
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 smoke 不定式；smoke 动词原形；smoking 动名词；to smoking 动名词作介词 in 的宾语。根据上文"The 

father smoked…every day."（父亲抽烟......每天。）可知，此处表示的是不想戒烟，stop doing sth."停止做

某事"。故选 C。

（7）考查介词。句意：但是她的父亲不听她的话，也不想戒烟，因为他认为不吸烟就活不下去。because

因为；with 和；in 在……里面；without 没有。根据"her father wouldn't listen to her and wouldn't like to 

stop…"（她的父亲不听她的话，也不愿意停下来……）可知，此处表示的是她的父亲不听她的话，也不

想戒烟，因为他认为不吸烟就活不下去。故选 D。

（8）考查代词。句意：然而，当他们那天晚上吃晚饭时，女儿注意到她的父亲一根烟也没抽。their 他

们的；they 他们；her 她，她的；your 你的。根据上文" A father and his daughter went out…dinner at a 

restaurant together."（一个父亲和他的女儿一起去......餐馆吃饭。）可知，此处指作者和她父亲的晚餐。

故选 A。

（9）考查形容词。句意：她感到有点惊讶。angry 生气的；surprised 感到惊讶的；worried 担心的；relaxed

轻松的。根据上文" the daughter noticed that her father didn't smoke at all"（女儿注意到她父亲一点也不抽

烟。）可知，作者父亲每天抽很多烟，但当天晚饭期间却一根烟也没抽，所以可推知，作者对此感到惊

讶。故选 B。

（10）考查动词。句意：事实上，她意识到她已经一整天没有看到父亲抽烟了。smoke 吸烟；smile 微

笑；eat 吃；drink 喝。根据下文"I am happy that I can see that you're not smoking at all today."（我很高兴

看到你今天一点也不抽烟。）可知，此处表示的是她意识到她已经一整天没有看到父亲抽烟了。故选 A。

（11）考查短语。句意：你想戒烟吗？give in 屈服；give up 放弃，戒除；give out 发出；give away 赠送，

捐赠。根据上文"I am happy that I can see that you're not smoking at all today."（我很高兴看到你今天一点

也不抽烟。）可知，此处表示的是戒烟，故选 B。

（12）考查副词。句意：女儿高兴地问道："我很高兴看到你今天一点也不抽烟。你想戒烟吗？"。quickly

快速地；slowly 慢速地；nearly 几乎；happily 高兴地。根据"I am happy that I can see that you're not smoking 

at all today. "（我很高兴看到你今天一点也不抽烟。）可知，此处表示的是女儿高兴地问父亲。故选 D。

（13）考查形容词。句意：不，我现在只是觉得有点不舒服。sick 不舒服的；sad 伤心的；happy 开心

的；tired 疲倦的。根据下文"I don't smoke when I'm sick"（我生病的时候不抽烟）可知，此处表示的是

我现在只是觉得有点不舒服。故选 A。

（14）考查形容词。句意：我生病的时候不抽烟，因为如果我抽烟，我会花更长的时间来好转。good

好的；better（病势）好转的；more 更多；ill 生病的。根据下文"Well，I guess you would live a lot longer 

if you got sick a bit more
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 often!"（嗯，我想如果你经常生病，你会活得更久!）可知，此处表示的是因为如果我抽烟，我会花更

长的时间来好转。故选 B。

（15）考查名词。句意：听到女儿的话，父亲感到有点抱歉。jobs 工作；letters 信；words 话；songs 歌

曲。根据上文"The daughter said， 'Well，I guess you would live a lot longer if you got sick a bit more often!'"

（女儿说，"嗯，我想如果你经常生病，你会活得更久!"）可知，此处表示的是听到女儿的话，父亲感

到有点抱歉。故选 C。

【点评】首先通读全文，了解文章大意，紧紧抓住上下文语境所提供的信息，然后明确词意，结合所学

语法，运用排除法逐一选出答案，最后再通读全文核对答案。

二．阅读理解（共 3 小题）

2．（2022 秋•郏县期末）A good hobby is an important part of a student's life.With hobbies，students can learn 

more about history，geography and culture.Hobbies help students have a good time!Here are some hobbies for 

students.

Collecting

Coins may be too expensive for students，but telephone cards，posters，even T﹣shirts can be great things to 

collect.Some students have collected many old bottles.Students can collect things that don't cost much.Many 

students enjoy collecting things when they visit a place.When students collect things，the most important thing is 

that they can learn more about the world.

Writing

Writing can make students write better.It can be a great hobby for students.Writing a diary can help students 

go into their own world.It is important for them to know how they really feel.They can also write stories about the 

people and things around.Writing can help them have many new ideas，so students can have good creativity.

Music

Do you dream to be a music star？Music can give students self﹣confidence.They can sing songs and play 

the music.Sometimes students can learn music in a music club and make friends with people who have different 

hobbies.

根据材料内容选择最佳答案。

（1）What can we learn from hobbies according to the passage？ 　A　

①history

②geography
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③culture
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④biology

A．①②③

B．①②④

C．②③④

D．①③④

（2）Which of the following is a good thing for a middle school student to collect？ 　C　

A．

B．

C．

D．

（3）The word "creativity" means  　B　 in Chinese.

A．记忆能力

B．创造能力

C．运动能力

D．逻辑能力

（4）Which of the following is TRUE？ 　C　

A．Collecting is easy and cheap.

B．Writing harms students' feelings.

C．Music helps students have more friends.

D．Writing is the most difficult hobby.

（5）The main idea of the passage is  　C　.
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A．how to have hobbies

B．how to feel better

C．hobbies for students

D．Students' school life

【考点】说明文；兴趣爱好．      

【答案】ACBCC

【分析】这篇文章主要介绍了学生的好爱好对学生生活的重要性，以及一些适合学生的爱好，如收集、

写作和音乐。收集可以让学生了解更多关于历史、地理和文化的知识，写作可以帮助学生提高写作能力

和创造力，音乐可以给学生自信，并且可以在音乐俱乐部结交不同爱好的朋友。

【解答】（1）细节理解题。根据第一段"With hobbies，students can learn more about history，geography and 

culture."（有了爱好，学生可以学到更多的历史、地理和文化知识。）可知，有了兴趣爱好，学生可以学

习更多的历史、地理和文化知识，故选 A。

（2）细节理解题。根据第二段"Coins may be too expensive for students，but telephone cards，posters，even 

T﹣ shirts can be great things to collect.Some students have collected many old bottles.Students can collect 

things that don't cost much."（硬币对学生来说可能太贵了，但电话卡、海报、甚至 T 恤都是值得收藏的

好东西。一些学生收集了许多旧瓶子。学生们可以收集不贵的东西。）可知，电话卡、海报甚至 T 恤都

是值得收藏的好东西，故选 C。

（3）词义猜测题。根据第三段"Writing can help them have many new ideas，so students can have good 

creativity."（写作可以帮助他们有很多新的想法，所以学生可以有很好的创造力。）可知，写作可以帮助

他们有很多新的想法，所以这样学生们就会有很好的创意，也就是创造能力，所以划线单词是"创造能

力"的意思，故选 B。

（4）推理判断题。根据最后一段"Music can give students self﹣confidence...Sometimes students can learn 

music in a music club and make friends with people who have different hobbies."（音乐能给学生带来自信。

有时学生可以在音乐俱乐部学习音乐，并与有不同爱好的人交朋友。）可知音乐可以给人自信，音乐可

以帮助学生交到更多的朋友，故选 C。

（5）标题归纳题。短文主要是围绕青少年的爱好进行写作的，所以 B 选项"学生的爱好"符合本文标题，

故选 C。

【点评】在通读全文的基础上，根据全文大意，展开逻辑思维，瞻前顾后，认真观察选项，仔细推敲，

确定最佳答案。

3．（2023 秋•高新区期末）The food chain shows the order in which living things choose each other for
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以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载

或阅读全文，请访问：https://d.book118.com/947024153012010011

https://d.book118.com/947024153012010011

